
Országgyűlési képviselő

Iromány száma: K/1442.

Benyújtás dátuma: 2022-10-05 17:16

Parlex azonosító: AG9T39810001

Címzett: Kövér László, az Országgyűlés elnöke
Benyújtó: Dr. Apáti István (Mi Hazánk) 

Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Hajlandóak támogatni a magyar emberek önellátási 
törekvéseit?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

Az élelmiszer ellátás biztonságát közvetlenül érintő ukrajnai háborús helyzet, az infláció erősödése,
az  üzemanyagárak jelentős  emelkedése  és  a  szélsőséges  időjárási  körülmények egymást  erősítő
hatásai olyan agrárpiaci kockázatot jelentenek Európában, amelyre az elmúlt hetven évben nem volt
példa. Annak ellenére, hogy adottságainál fogva hazánk Európa más régióihoz képest az élelmiszer
ellátás  biztonságát  tekintve  kedvező  helyzetben  van  ,  az  élelmiszerek  árainak  robbanásszerű
drágulása  a  magyar  lakosságot  is  jelentősen  érinti.  Mára  különösen  felértékelődött  a
mikrogazdaságok,  így  a  hagyományos  családi  háztáji  gazdaságok  termelőképességének
megerősítése.

 A KSH 2020-ban közzétett tanulmánya szerint: „Míg 2000-ben a mezőgazdasági terület körülbelül
3%-át  művelték  1  hektár  alatti  területen  gazdálkodók,  addig  2016-ban  már  csak  1%-át.  Az
állatállomány  tartása  tekintetében  is  hasonló  koncentráció  zajlott  le.  A  mai  falu  képe  nem
hasonlítható  össze  a  80-as  és  90-es  évek  vidéki  Magyarországával.  A háztáji  gazdálkodás  –
különösen a háztáji állattartás – visszaszorult és a konyhakertek helyett is egyre inkább a gyepesített
 udvar jellemző. Emiatt a mezőgazdasági termelés egyre kisebb részét adják a háztáji gazdálkodók.”

A háztáji  ágazat  jelentős  állami  támogatása  a  lakosság  önellátó  képességének  növelése  révén
egyszerre teremtheti meg a fokozottabb ellátási biztonságot és az árstabilitást, azaz a piaci kitettség
csökkentését.
 A Kormánynak el kell hárítania a szektor fejlesztését hátráltató adminisztrációs terheket. Másrészt
ösztönöznie kell a lakosságot a rendelkezésre álló és arra alkalmas belterületi ingatlanokhoz tartozó



 
földterületek  háztáji  jellegű  művelésére.
 Ennek  keretén  belül  az  államnak  a  gazdák  részére  közvetlenül  természetbeni-  és  anyagi
támogatásokat kellene biztosítania. Emellett célszerű a háztáji termelést segítő egyéb tevékenységek
megszerzvezésében  -  például  a  termékek  piacra  juttatásában,  gépek,  eszközök  rendelkezésre
bocsátásában, bérbe adásában - való közreműködés.

 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

Hajlandóak-e uniós és hazai forrásokból áldozni az előbb említett célok megvalósítására? Belátják,
hogy a vidék túlélése és az egész ország hosszú távú jövője szempontjából létkérdés minden arra
alkalmas  terület  megművelése?  Egyetértenek-e  azzal,  hogy  minden  erre  a  célra  áldozott  forint
sokszorosan megtérül?

 

Budapest, 2022. október 5.

 

                                                     Tisztelettel:

                                                                             Apáti István
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